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Eesti Apostliku Õige-
usu Kiriku pea met-
ropoliit Stefanus ja 
Rõngu vald näita-
sid head tahet teha 
koostööd Tilga kiri-
ku mälestuse jääd-
vustamisel.

Sirje Veldi

Aastatel 1846-1848 asu-
tatud Rõngu Issanda Tae-
vaminemise kogudus oli 
juba paarkümmend aastat 
tegutsenud, enne kui paari 
kilomeetri kaugusel Rõngu 
alevist valmis 1868. aas-
tal kivikirik, mille rahvas 
ristis Tilga kirikuks. Kiri-
kuhoone oli laevakujuline, 
kellatorniga, väike tornike 
paiknes ka pikihoone alta-
ripoolses otsas. Tüüppro-
jekti järgi ehitatud sakraal-
hoone autor oli piiskopkon-
na arhitekt A. Edelson. Pä-
rast 1905. aasta sündmu-
si astus kirikust välja 250 
inimest ja kogudus hak-

kas ruttu kahanema. Kuul-
saim Rõngu Issanda Tae-
vaminemise kiriku prees-
ter oli Mihhail Bleive, kel-
le enamlased tapsid 1919. 
aastal ja kes 2000. aastal 
kuulutati pühakuks.

Koguduse viimane 
preester, Mihhaili poeg 
Theodor Bleive hooldas ko-
gudust kuni 1951. aasta-
ni. Metropoliiti oli kolma-
päeval tervitamas Theodo-
ri poeg Jüri Bleive, kes on 
korrastanud oma varalah-
kunud venna ja õe Marina 
ja Haritoni haua. Põlispuu-
de varjus on veel kümme-
kond matmispaika.

Kirik suleti 1952. aas-
tal VÕKNi otsusega ja anti 
1959. aastal üle kohaliku-
le sovhoosile, mis esialgu 
kavatses ehitada sinna sov-
hoosi klubi, kuid kasutas 
seda hoopis teraviljahoidla-
na. 1965. aastal kirik õhati, 
selle põhjused pole ajaloo-
lase Anu Laasi sõnul täna-
seni päris selged. Tänapäe-

val ei vihja möödasõitjale 
miski, et Tilga bussipeatu-
se taga võsastikus asus ku-
nagi kaunis Tilga kivikirik.

Nüüd on kohalik rahvas 
Anu Laasi ja Tilga ning Kõ-
duküla külavanemate eest-
võttel võtnud nõuks püha-
paiga võsast puhastada, 
paigaldada infostendi ja 
rajada parkla. Kiriku vare-
metest üles ehitamise am-
bitsiooni seltsidel ei ole, 
küll aga tahavad nad seista 
hea selle eest, et inimesed 
teaksid oma kodukoha aja-
lugu ja peaksid kalliks pü-
hapaiku.

Kolmapäeval Rõngu val-
da külastanud Eesti Apost-
liku Õigeusu Kiriku metro-
poliit Stefanus, arhidiakon 
Justinus Kiviloo ja ülem-
preester Viktor Ivask olid 
liigutatud seltside algata-
tud ettevõtmisest ning lu-
basid ettevõtmisele võima-
luste piires toeks olla.

Rõngu vallamajas kirju-
tasid metropoliit Stefanus 

ja vallavolikogu esimees 
Sulev Kuus alla Hea tah-
te deklaratsioonile ja tema 
pühadus jättis pühenduse 
valla külalisteraamatusse.

Vallarahva rõõmuks ja-
lutasid kõrged külalised 
mööda Rõngu alevikku 
ja andsid au Vabadussõ-
jas langenutele. Nii oli ka 
vallarahval võimalus met-
ropoliit Stefanuse visiidist 
osa saada.

Metropoliit külastas 
ka Rõngu raamatukogu, 
kus kodu-uurija Waldeko 
Eichelmann pühaduse kätt 
surus ja kinkis talle oma kä-
sikirjalise uurimuse Rõngu 
valla ajaloost. Stefanuselt 
sai ta vastutasuks metro-
poliidi esimese eesti keelde 
tõlgitud raamatu.

Metropoliit Stefanus pü-
hitses Rõngu hooldusravi-
haigla hoone ning kinkis 
patsientidele ja personalile 
šokolaadist üllatusmuna.

Nr 16 (751) Laupäev, 24. aprill 2010

23.-24. aprillil toimub 
Tallinnas, Salme kultuu-
rikeskuses esimene ülerii-
giline rahvamajade mess, 
mille eesmärk on tutvus-
tada rahvamajade täna-
seid võimalusi uutele ja 
vanadele partneritele, ka 
neile, kes rahvamajade 
olemasolust ja tegevusest 
seni midagi ei teadnud.

Eestis on ligikaudu 350 
rahvamaja põhimõttel te-
gutsevat kultuuriasutust 
suurtest kultuurikeskus-
test kuni külamajadeni, 
kelle igapäevane tegevus 
paikkondliku kultuuri-
elu hoidjana on hindama-
tu. Rahvamajades luuakse 
igal aastal tuhandeid kul-
tuurisündmusi.

Eesti Rahvamajade 
Ühing loodi 2007. aastal 
eesmärgiga väärtustada 
rahvamaju eesti kultuuri-
traditsioonide hoidmisel 
ja arendamisel. Ühingus-
se kuulub 130 liiget. Tar-
tumaa valdadest/linna-
dest on ühingus esinda-
tud Rannu ja Elva.

Tartumaa läheb messi-
le arvestatava pagasiga ja 
tutvustab end kui “maa-
konda kahe järve vahel”. 
Messi tarbeks on tehtud 
tublit eeltööd koos Tar-
tu linna Tiigi seltsima-
jaga. Kokku on kogutud 
Tartumaa rahvakultuuri-
kollektiive ja üritusi tut-
vustavad videofilmid, mi-
da näidatakse messiboksi 
ekraanil päevläbi. Kaasas 
on fotod, PowerPoint esit-
lus, flaierid ja palju muud. 

Oma tööd tutvustavad ka 
kohalikud käsitöömeist-
rid, Siiri Puhalaineni ju-
hendamisel valmib Tartu-
maa tõmbenumber, ainu-
laadne leivatalu. Külalisi 
kutsub Tartumaa kultuu-
riga tutvuma Vanemuine.

Messiõhtul toimuval 
galakontserdil ja sellele 
järgneval simmanil osa-
levad Tartumaalt Ran-
nu rahvatantsurühm Ko-
lumats, Kolkja lastekoor 
ning Väägvere ja Kongu-
ta kapellid.

Tartumaa delegatsioo-
ni juhib HKK Sinilind di-
rektor Leelo Suidt, kel-
le sõnul panustab riik tä-
na kõrgkultuuri, rahva-
kultuuri üle otsustamise 
on jätnud aga kohalikele 
omavalitsustele.

“Tahame näidata, et 
Eestimaal on suurte tegija-
te kõrval igas maakonnas 
ka väiksemad, kes hoia-
vad rahvakultuuri üleval 
missioonitundest ja kel-
le tegevusele on riik seni 
vähe tähelepanu pööra-
nud,” ütles Suidt. “Kultuu-
ritöötajatel puuduvad sot-
siaalsed garantiid, nende 
ellujäämine sõltub koha-
likust võimust. Aastaid on 
tehtud rahvakultuurisea-
dust, rahvamajade sea-
dus on küll valmis, kuid 
pole jõudnud riigikogus-
se ja nii edasi. Loodame, 
et seisvale kivile pidevalt 
tilgutades hakkab ka riik 
oma rahvakultuuri ülal-
hoidjatest lugu pidama ja 
neid märkama.” EPP

Rõngu vallas käisid 
kõrged külalised

Minister vastas 
Marika Tuusi 
arupärimisele. Lk 2

1. mai talgud 
Elva piirkonnas. 
Lk 7

Järgmine Elva 
Postipoiss ilmub 
esmaspäeval, 3. mail

Tallinnas on rahvamajade mess

Sellist nime kandis 
Rõngu rahvamajas 17. ap-
rillil toimunud põnev ja 
õpetlik noortele mõeldud 
esmaabi koolituspäev, 
mille eesmärk oli tõsta 
nende teadlikkust esma-
abi andmisest ja veendu-
da, et õigeaegselt antud 
esmaabi võib päästa elu. 
Kõige põnevam oli päeva 
lõpetamine põneva sõuga, 
aidates haavatud meeste-
rahvast kuni kiirabi saa-
bumiseni. Selle aja sees 
tuli välja selgitada, kas 

kannatanu on teadvusel, 
kui raske on tema olukord 
ja kas nad saavad teda en-
ne kiirabi tulekut aidata.

“Ma pole elu see nii 
vinget koolitust läbi tei-
nud. Kui keegi kokku ku-
kub, kutsuge mind,” võt-
tis päeva kokku üks koo-
litusel osalenud kuuenda 
klassi õpilane.

Koolituspäeva korral-
damiseks saadi rahalist 
tuge EAS-ist. Projekti kir-
jutas Rõngu noortekes-
kus. RRM

Esmaabi pole raketiteadus

Metropoliit Stefanus, ülempreester Viktor Ivask ja arhidiakon Justinus Kiviloo leidsid Rõngu raamatukogus ajaloo-
raamatutest Tilga kiriku pildi. Foto: Sirje Veldi
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Lõppeva nädala es-
maspäeval vastas 
keskkonnaminister 
Riigikogu saalis mi-
nu kui Tartu- ja Jõge-
vamaalt valitud saa-
diku kirjalikule aru-
pärimisele Elva linna 
prügiveo kallite hin-
dade pärast.

Marika Tuus, 
Riigikogu liige

Kuna Elvas on väga pal-
ju individuaalelamuid, mil-
le elanikkonnast moodusta-
vad suure osa just üksi ela-
vad pensionärid, on nende 
probleem ehk kõige tera-
vam. Toodavad nad ju suu-
remate leibkondadega võr-
reldes tunduvalt vähem 
prügi, kuid maksavad pea-
aegu võrdselt. Nii küsisid 
inimesed, et kui väikseim 
konteiner mahutab 140 liit-
rit prügi, kilekott aga vaid 
80 liitrit, siis miks on prügi-
veo hind erinevatele kogus-
tele ühesuurune? Miks on 
proportsioonid ebaõiglaselt 
suured?

Minister toonitas vastu-
ses, et jäätmeveo piirhin-
nad kehtestab kohalik oma-
valitsus jäätmeveo konkur-
si pakkumise kutse doku-
mentides. Elva linnavoliko-
gu määrus sätestab, et sega-
olmejäätmete teenustasud 
aastani 2012 on järgmised: 
50-kilone jäätmekott 63 
krooni ja 140-liitrine kon-
teiner 85 krooni [tegelikult 
on Elvas nii 50 liitrise jäät-
mekoti vedu kui 140 liitrise 
konteineri tühjendus 50.84 
krooni. Toim.] ja kohaliku 
võimu otsusest tuleneb, kas 
üksikute konteinerite ma-
hud ja nende tühjendamise 
hinnad on omavahel seotud 
lineaarselt või mitte.

Ent minister rõhutas 
kõrgete hindade osas se-
da, et Elva, kus on ligikau-
du 6200 elanikku, raken-

das korraldatud jäätmeveo 
mudeli millegipärast üksin-
da. Samas lubab jäätmesea-
dus selliseid konkursse kor-
raldada korraga kuni 30 tu-
hande elanikuga piirkon-
nas ehk siis ka koos teiste 
kohalike omavalitsustega. 
Näiteks Valgamaal raken-
dati korraldatud jäätmeve-
du kohalike omavalitsus-
te ühise keskkonnakesku-
se ja kohaliku omavalitsus-
te liidu koostöös selliselt, et 
kogu maakond jagati kahte 
piirkonda. Suurem piirkond 
tagab üldiselt ka madala-
mad teenusehinnad, kõlas 
vastuseks.

Jäätmemahuti suurus 
on kohaliku võimu 
otsustada

Mõistagi huvitas elva-
lasi ka see, et kui kuuga ei 
kogune nii palju prügi, et 
väiksem konteiner või ki-
lekott täis saada, siis miks 
ei või kliendi soovil tühjen-
damiskordi harvendada? 
Miks peab klient tarbima-
ta teenuse ja tühikäigu eest 
maksma?

Vastus: Seaduse järgi 
tuleb just tervise ja kesk-
konnale võiva ohu vältimi-
seks või vähendamiseks ti-
heasustusalalt olmejäät-
meid ära vedada vähemalt 
kord kuus. Selleks, et välti-
da pooltühja jäätmemahuti 
tühjendamist, on otstarbe-
kas, kui linn kehtestab ka 
teenusepakettidena väikse-
ma jäätmemahuti võima-
lused. Selleks on kohalikul 
omavalitsusel täielik õigus 
– need kehtestatakse koha-
liku omavalitsuse määruse-
ga. Kuna jäätmemahutisse 
pannakse paratamatult ka 
liha, kala ja muid biolagu-
nevaid jäätmeid, lisaks väi-
kelaste ja hooldatavate ini-
meste mähkmeid ja muud 
säärast, siis on selliste jäät-
mete kogumine tiheasus-
tusaladel otseselt tervise- ja 

keskkonnarisk. Enamuses 
Euroopa Liidu maade asu-
lates ja linnades toimub sel-
liste jäätmete kogumine ka-
he nädalase vahega või ise-
gi veelgi tihedamalt.

Aga miks on pandud just 
üksik- ja väiksema jäätme-
koguse tekitaja raskemasse 
olukorda, kui kortermajade 
elanikud, kes saavad tee-
nuse kätte väiksema hin-
naga?

Vastuses kõlas, et ka see 
on kohaliku valitsuse otsus-
tada. Jäätmeseaduses selli-
seid sätteid ei ole. Korralda-
tud jäätmeveol sõltuvad pa-
kutud teenuse hinnad, täp-
semalt erikonteinerite tüh-
jenduse hindade omavahe-
lised suhted otseselt kohali-
ku omavalitsuse määratud 
hindamismudelist. Jäätme-
käitlussüsteemi sisemiste 
kulude alusel on alati oda-
vam teenindada suurma-
jade juures suuri kontei-
nereid kui koguda märga-
tavalt suurema läbisõidu 
ja ajakuluga väikeelamute 
piirkondades väikekontei-
nereid, kilekotte või muud 
sellist.

Küsisin veel, et miks ei 
saa Elvas prügiveo eest 
maksta sularahas ja et kui-
das saab inimene jälgida, et 
sega-olmejäätmed oleksid 
õiges kaalus ja ei ületaks 
konteineri kandevõimet? 
Ja nimelt olevat asi selles, 
et jäätmevedaja AS Veolia 
Keskkonnateenused Elvas 
kontorit ei oma, nende kõi-
ge lähem kontor on Tartus 
ja seetõttu kohapeal sula-
rahaga arveldamist ei toi-
mu. Kas see on ka mõjuv 
põhjendus? Minister arvas 
taas, et seda tuleks ja loo-
mulikult ka peaks samuti 
linnavõimud lahendama.

Minister: linnavalitsus 
peab leidma 
jäätmeveoks paremad 
lahendused

Konteineri kaalu aga 
ei peakski elanikud jälgi-
ma, sest kui inimene paneb 
konteinerisse segaolmejäät-
meid, milleks need kontei-
nerid on ette nähtud, siis on 
ka vähe tõenäoline, et see 
ületab konteineri kandevõi-
met. Muidugi on võimalik 
hea tahtmise juures ka jäät-
mekonteiner ära lõhkuda, 
kui sinna panna eriti ras-
keid kive või muud, näiteks 
ehitusjäätmeid, kuid see 
teatavasti ei ole ka lubatud. 
Mida konkreetselt tohib ja 
ei tohi panna segaolmejäät-
mete hulka, peab olema sä-
testatud kohaliku omavalit-
suse jäätme-eeskirjas.

Lõpetuseks küsisin, et 
mida peaks Elva linnava-
litsus omalt poolt tegema, 
et prügivedu muutuks tar-
bijasõbralikumaks ja oda-
vamaks? Soovitus kõlas, et 
linnavalitsusel oleks otstar-
bekas põhjalikult analüüsi-
da praegust jäätmeveo kor-
raldust ja koostöös oma ela-
nikega leida sobivamad la-
hendused juhul, kui rahul-
olematus on suur. Kindlasti 
tuleks kaaluda tõsiselt toi-
miva jäätmekäitluse korral-
datavate funktsioonide täit-
miseks koostööstruktuu-
ri loomist, nagu näiteks on 
olemas mittetulundusühing 
Kesk-Eesti Jäätmehooldus-
keskus, kus 27 kohalikku 
omavalitsust on leidnud 
võimaluse just koostöö kau-
du korraldada jäätmevedu 
ja seda paremini organisee-
rida.

Ja juhul kui inimesel on 
mõjuvad põhjendused, siis 
on võimalik teda ka korral-
datud jäätmeveost vabasta-
da. Minister seda võimalust 
küll ei propageerinud, kuid 
pakkus siiski selle välja. Sel 
juhul peab inimene loomu-
likult ära näitama, kuidas 
ta ise oma jäätmeid käitleb 
ja millal ja kuhu ta neid toi-
metab.

Elva linnavoliko-
gu IRLi neljaliikmeline 
fraktsioon plaanib eel-
oleval esmaspäeval toi-
muval volikogu istungil 
muude küsimuste all kor-
raldada linnavalitsuse-
le põhjalikuma arupäri-
mise Maxima planeerin-
gu, Enicsi tehase jätkuva 
keskkonnasaaste ja prü-
giveo teemadel. Ajendi 
selleks andis teisipäevane 
kohtumine linnarahvaga, 
kus peamiselt nende kü-
simuste üle arutleti.

Kohtumisel selgus, 
et Soo tänava elanikud 
nõustuksid Maxima ehi-
tusega valitud asukoh-
ta Valga mnt 5a vaid tin-
gimusel, kui transporti 
ja autoga pääsu kauplu-
se juurde ei planeeritaks 
Soo tänavalt, vaid Valga 
maanteelt. Endiselt ei ole 
Soo tänava rahvas leppi-
nud Enicsi laiendustega 
ning parkla rajamisega 
alale, mis detailplanee-
ringus on olnud haljas-
ala. Leiti, et vajalik oleks 
korraldada täiendavad 
mõõtmised tehasest tule-
va müra ja õhusaastami-
se kohta, mis peaks eri-
nevalt senisest praktikast 
toimuma nii öelda õige-
tel kellaaegadel. Samuti 
leidsid inimesed, et lin-
navalitsus peaks nõudma 
Olerexilt aastatetaguse 
lubaduse täitmist ja vii-
ma kütusemahutid maa 
alla.

Teine suurem mure, 
millest elanikud soovi-
sid linnavolinikele rääki-
da, oli jäätmeveokorral-
dus Elva linnas. Inimesed 
leidsid, et linnavalitsus 
on reeglite kehtestami-
sel põhjendamatult vähe 
seisnud inimeste eest, an-
des järele AS Veolia sur-
vele, kellele ei ole mugav 
tühjendada alla 140 liit-
riseid konteinereid, kui 
samal ajal teistes oma-
valitsustes algavad kon-
teinerite mahud 60 liit-
rist. Tõsi, ka Elvas luba-
takse väiksemate koguste 
puhul kasutada kilekot-
ti, kuid selle tühjenduse 
hind on võrdne 140 liit-
rise konteineri tühjendu-

sega, mis on samuti eba-
õiglane. Hea näitena too-
di jäätmekäitlust Põltsa-
maa linnas, kus võimal-
datakse veosagedust kor-
ra kvartalis ja prügiveo-
hind on vastavuses ära-
veetava kogusega.

Elva Postipoisi küsimu-
sele, kuidas on Põltsamaa 
linnal õnnestunud seadu-
sest kõrvale hiilida ja kas 
selle pärast ei ole linna-
le kehtestatud riigipool-
seid sanktsioone, vastas 
Põltsamaa abilinnapea 
Sven Lass, et seda, et nad 
seadust rikuvad, on neile 
järjest sagedamini mõis-
ta antud ja peagi kehti-
ma hakkava uue korra-
ga seda enam ei võimal-
data. Küll aga saab linn 
ise oma jäätmeveoeeskir-
jades kehtestada nõuded 
ja hinnad vastavalt kon-
teinerite suurusele ja sel 
moel oma inimeste eest 
seista. Jäätmeveokonkur-
sil osalev firma peab sel-
lega konkursil osaledes 
arvestama, linn omakor-
da peab seisma oma ini-
meste eest ja mitte allu-
ma jäätmefirmade surve-
le.

Põltsamaal maksab 
väikseima, 80 liitrise 
konteineri tühjendami-
ne praegu natuke üle kol-
mekümne krooni. Kor-
ralikult sorteeritud puh-
taid pakendeid kogub 
RagnSells eramajade juu-
rest eraldi kollastesse ki-
lekottides kokku aga lau-
sa tasuta. Põltsamaa kül-
je all asub jäätmejaam, 
mille haldamise konkur-
si võitis Epner ja Lorenz, 
ning kuhu saab ära anda 
igat sorti jäätmeid, seal-
hulgas sümboolse kaa-
luhinnaga ka biolagune-
vaid jäätmeid.

Sven Lassi sõnul on 
Põltsamaal plaan kehtes-
tada nõue, et era- ja kor-
termajad teeksid ühe-
kordse investeeringu ja 
ostaksid korralikud kom-
postrid, mitte ei ladestaks 
toidujäätmeid suvalisse 
aianurka. Biolagunevate 
jäätmete eraldi kogumi-
se nõue hakkab kehtima 
2013. aastast. EPP

IRL pärib ametnikelt aru

Minister Tamkivi 
vastas arupärimisele

Elva puhkepiirkonna 
nime all ühiselt turismi-
alast koostööd edenda-
vad Elva piirkonna ette-
võtted on asunud välja 
töötama ühtset turundus-
strateegiat, et suurenda-
da veelgi enam piirkon-
na tuntust. Elva matka-
keskuses toimunud nõu-
pidamisel otsustati ka-
sutada reklaamiks kaas-

aegseid veebi- ja mobiili-
võimalusi, uuendada ko-
dulehekülge, teha koos-
tööd raudtee ja bussifir-
madega jms. Raha tu-
rundusplaani koostami-
seks taotletakse LEADER 
meetmest.

Elva puhkepiirkon-
nast täpsemalt loe www.
visitelva.ee. 

EPP

Puhkepiirkond arutas turunduskava

UUDISED

Viimasest tulisest vaidlusest Elva prügiveo ümber Sinilinnus on möödunud juba paar kuud, kuid kired prügiveo 
ümber ei vaibu. Foto: arhiiv
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Eesti televisiooni 
laulukonkursi Laulu-
karussell 2010 Tar-
tumaa eelvoor peeti 
eelmisel pühapäeval 
Elva kultuurikesku-
ses Sinilind.

Milvi Kapaun

Maakondlikul laste lau-
luvõistlusel osales laulu-
stuudio Vikerkaar Ülenur-
melt, Fa-diees, Rannu ja 
Konguta rahvamaja laulu-
stuudio, Alatskivi Kunstide 
Kool, Konguta kool, Kambja 
põhikool, Melliste algkool, 
Võnnu keskkool ja Lähte 
lasteaed. Laulukarusselli-
le astusid neljateistkümne 
muusikaõpetaja kasvandi-
kud. Huvikeskuse Sinilind 
laululapsi oli Tartumaa 
eelvoorus viis – Amanda 
Väiko, Marleen Roos, Pil-
le-Riin Järv ja Eliise-Berta 
Tarto õpetaja Livia Kuusk-
vere juhendamisel ning 
õpetaja Gerli Jõgi laululaps 
Janne Muttik.

Kõige pisemad kõige 
tublimad

Telesarja esinema valis 
žürii igast vanusegrupist 
(3-7, 8-10 ja 11-13aastased) 
kaks lauljat. Kokku oli lau-
lulapsi 41, kõige rohkem, 
kaheksateist, oli noorimas 
vanuserühmas. Elvast esi-
nesid lasteaed Murumuna 
muusikaõpetaja Ruth Jür-
gensoni laululapsed Ma-
ria Sule, Eleonora Kolga ja 
Romili Kiin. Lasteaiast Õn-
neseen tõi õpetaja Tiina 
Viks esinema Marleen Rii-
saare ja Krister Toome.

Parimad lauljad vali-
sid välja Ülenurme muusi-
kakooli laulustuudio juht 
Ursel Oja, Tartu Raatuse 
gümnaasiumi muusikaõpe-
taja-koorijuht Anne Voo-
rand, Elleri-kooli pop-jazz 
laulu eriala õpilane Voote-
le Ruusmaa ja Külliki lau-
luaia juht Külliki Levin.

Ursel Oja sõnul oli žü-

rii otsuste tegemisel üllata-
valt üksmeelne. Kiita said 
laulukonkursi kõige pise-
mad lauljad, kes selle aasta 
maakondlikul voorul eri-
ti tubli esinemisega silma 
paistsid.

“Edasipääsejate valikul 
meil lahkarvamusi polnud, 
mida laulukonkurssidel ta-
valiselt harva ette tuleb,” 
rääkis Oja. “Kõige rohkem 
ehk oligi võrdselt häid laul-
jaid noorimas vanusegru-
pis, kus vanusevahe tõi 
rohkem esile just väikes-
te lauljate tubliduse. Vahva 
järelkasv on tulemas!”

Koolieelikute vanuse-
grupist pääsesid telekarus-
sellile Lähte lasteaia kas-
vandikud Teele Tammet ja 
Mikk Kaasik, muusikaõpe-
taja on Jana Käär.

Telekogemusega 
lauljad

Vanuses 11-13 esines ne-
liteist laululast, 8-10 aasta-
seid oli üheksa. Nooremas 
vanuserühmas valis žürii 
parimaks õpetaja Ingrid 
Otti laulutüdruku Kristin 
Põdra laulustuudiost Fa-
diees. Televoorudesse pää-
seb ka laulu “Nüüd as-
tub hobu omapead” esita-
nud Marta Külaots Kon-
guta rahvamaja laulustuu-
diost, juhendaja Merilin Si-
nikalda.

Kaheksa-aastane laulu-
tüdruk esines esmakord-
selt televiisoris juba viie-
selt saates “Prillitoos”. Lau-
lukarusselli konkursil jõu-
dis Elva muusikakoolis 
viiuli erialal õppiv Konguta 
koolitüdruk kaks aastat ta-

gasi rahvahääletusel pool-
finaali.

“Tahaks seekord pool-
finaalist kaugemale jõu-
da, aga kunagi ei tea ju et-
te, kuidas läheb... Eks ikka 
tuleb hoolega harjutada,” 
rääkis Marta Külaots.

11-13 aastaste hulgas sai 
esikoha Hele-Mai Mängel 
laulustuudiost Fa-diees. 
Elva tüdruk Janne Muttik 
sai telesse esinema laulu-
ga “Pimedale muusikule”. 
Laulukarusselli telesarjas 
osaleb ta kolmandat korda, 
seekord on soov esimesest 
voorust kaugemale jõuda.

“Sellel aastal püüan 
rohkem laulu sisse minna 
ja pühenduda. Tavaliselt 
mõtlen laulule, kuid ei ole 
tekkinud seost minu ja lau-
lu vahel,” rääkis laulmise-
le lisaks ka saksofonimän-
gu õppiv laulutüdruk. “Sel 
aastal tahaks kaugema-
le jõuda, esineda paremi-
ni kui varematel aastatel. 
Seekord on ka hea laul, mis 
mulle väga meeldib – lähen 
laulu sisse, kujutan ennast 
pimeda muusikuna...”

Žürii pidas telesarjas esi-
nejate valikul silmas suurel 
laval kaamerate ees häs-
ti hakkamasaamist ja edu-
võimalusi järgnevates tele-
voorudes.

“Neid omadusi, et teles 
särada, ei ole ainult üks-
kaks... Tähtis on, et laulus 
või esituses oleks mõni hea 
“rosin” sees. Muidugi võib 
see rosin olla ka laulja ise,” 
ütles Ursel Oja.

Laulukarusselli maa-
kondliku lauluvooru kor-
raldasid õpetaja Livia 
Kuuskvere, projektijuht oli 
Garmen Vallikivi ja päe-
va juht Lea Kurvits. Kau-
ni kevadiste lilledega lava-
kujunduse tegi Kaie Lepp. 
Kultuurikeskuse korral-
datud laulupäeva toetasid 
Elva linnavalitsus ja Eesti 
Kultuurkapitali Tartumaa 
ekspertgrupp.

VOLIKOGU KUTSE

MIS JUHTUS

Laulukarussell läks käima

Elva Linnavolikogu is-
tung toimub 26. aprillil al-
gusega kell 18 Elva Linna-
valitsuse saalis, Kesk 32.

Päevakorra pro-
jekt:

1. Ülevaade Elva Lin-
navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

2. Elva linna üldpla-
neeringu ülevaatamine. 
(Kalev Kepp)

3. Elva linnas Uuta 
põik 9 asuva maaüksuse 
taotlemine Elva linna mu-
nitsipaalomandisse. (Ka-
lev Kepp)

4. Elva linna omandis 
oleva maa isikliku kasu-
tusõigusega koormami-
ne OÜ Jaotusvõrk kasuks. 
(Kalev Kepp)

5. Pärimismenetluse al-
gatamine. (Kalev Kepp)

6. Kinnistu aadressiga 
Elva, Supelranna 19/21/
23 osale hoonestusõiguse 
seadmine. (Kalev Kepp)

7. Elva linnas Raudtee 
tn 5a kinnistu detailpla-
neeringu vastuvõtmine ja 
avaliku väljapaneku toi-
mumise aja väljakuuluta-
mine. (Kalev Kepp)

8. Tartu mnt 16 maa-
üksuse detailplaneerin-
gu vastuvõtmine ja avali-
ku väljapaneku toimumi-
se aja väljakuulutamine. 
(Kalev Kepp)

9. Muud küsimused.
Leelo Suidt, 

Elva Linnavolikogu 
esimees

Rõngu vallas
18.04 kl 18.13 teata-

ti tulekahjust Kõdukülas. 
Päästemeeskondade saa-
budes põles laut täisleegis 
ning katus oli sisse lange-
nud. Tugeva tuulega hak-
kas tuld võtma teise lähe-
dal asuva kõrvalhoone ka-
tus. Tulekahju tagajärjel 
hävis laut, tules hukkus 
kaks kitsetalle ning mõ-
ned kanad. Hoonest pää-
sesid eluga 9 kitse ja va-
sikas. Päästjad hoidsid ära 
tule leviku elumajale. Me-
netlusinspektori hinnan-
gul põhjustas tulekahju 
ohutusnõudeid eirav pra-

hi põletamine. Lõket tehti 
laudale liiga lähedal ning 
tuulise ilmaga. 

Rannu vallas
18.04 kl 21 kuni 19.04 

kl 11 on Rannu vallas ma-
ja taga asuva kuuri lukk 
lõhutud ja kuurist on va-
rastatud tumepunast vär-
vi roller FRIBEST. Kahju 
19 400 krooni.

Nõo vallas
20.04 kl 20.22 ajal põ-

les Vissi külas metsa sees 
suur oksahunnik, mille 
päästjad kustusid.

20.04 otsustati:
Anda kirjalik nõusolek 

Valga mnt 23 väikeehitise 
lammutamiseks; kirjalik 
nõusolek vee- ja kanalisat-
sioonitrassi väljaehitami-
seks Lille tn 6, Kadaka tn 
13, Kuuse tn 7, Valga mnt 
29, Metsa tn 12, Nõm-
me tn 18, Valga mnt 17b, 
Kuuse tn 12, Tähe tn 12, 
Jaan Kärneri tn 29, Allika 
tn 1, Valga mnt 23, Laane 
tn 11, Vaikne tn 15; luba 
Elva Naisseltsile ja MTÜ-
le Hoolekoda laada korral-
damiseks 24. aprillil Tartu 
mnt 3; raieluba Arbijärve 
katastriüksusel vee- ja ka-
nalisatsioonirajatiste ehi-
tamise alal ühe ohtliku 
ja kahjustatud männipuu 
raiumiseks.

Lugeda korraldatud 
jäätmeveoga mitteliitu-
nuks ajutiselt jäätmeval-
daja kaasomanik aadressil 
Urva tn 9.

Kinnitada Elva Vara-
halduse OÜ majandusaas-
ta 2009 aruanne, majan-
dusaasta 2009 kasum ot-
sustati jätta jaotamata; El-
va linna kriisikomisjoni 
põhimäärus.

Määrata lapse sünni-
toetus Triinu Toomestele, 
Kätlin Peltserile ja Katrin 
Küttile.

Muuta Elva Laste-
aia Murumuna personali 
koosseisu.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Tartu 
mnt 16 maaüksuse detail-
planeeringu vastuvõtmi-
ne ja avaliku väljapaneku 
toimumise aja väljakuulu-

tamine; Elva linna oman-
dis oleva maa isikliku ka-
sutusõigusega koorma-
mine OÜ Jaotusvõrk ka-
suks; Kinnistu aadressiga 
Supelranna 19/21/23 osa-
le hoonestusõiguse sead-
mine; Pärimise algatami-
ne (Käo tee 45-4 ja Lõuna 
tn 11); Elva linnas Raud-
tee tn 5a kinnistu detail-
planeeringu vastuvõtmi-
ne ja avaliku väljapaneku 
toimumise aja väljakuulu-
tamine.

Sõlmida Optiline 
Grupp OÜ-ga üürilepingu 
pikendamine (Elva Haigla 
ruumides); AS-ga Telora-
E töövõtuleping (gümnaa-
siumi projekti ekspertiisi 
tellimine); Laine Hundiga 
üürilepingu pikendamine 
eluruumile Kesk tn 4-5.

Kanda majanduste-
gevuse registrisse El-
va Naisselts kaubanduse 
korraldajana avalikul üri-
tusel “Kevadlaat ja taas-
kasutuslaat”; Merkus Di-
sain OÜ, Metsa 12, rek-
laamialane tegevus; re-
gistreeringu kinnitamine: 
Arm-Ararat OÜ, FIE Me-
rit Horn.

Anda Elva Linnavalit-
suse tänukiri aktiivsele 
elvalasele Paavo Karpile 
ja Elva Gümnaasiumi ma-
jahoidjale Jelena Lumiste-
le.

Elva Linnavalitsuse tä-
nukirjad anti üle tant-
surühma Meelespea liik-
metele Hilju Pedakule ja 
Galina Küülile.

Maia Kukk, 
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Janne Muttik. Foto: Milvi Kapaun

Marta Külaots. Foto: erakogu
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Elvas on ligi aasta 
aega kaevatud täna-
vaid vee- ja kanali-
satsioonitorude pai-
galdamiseks.

Peeter Laasik,  
Elva linnavolikogu liige

Projekti ettevalmistami-
sega alustati aga tegelikult 
juba 2004. aastal. Seega 
projekteerimiseks ja han-
gete ettevalmistamiseks oli 
küllalt aega! Me kõik loot-
sime, et saame Elvasse he-
lesinise vee ja äravoolu – 
kanalisatsiooni. Hääleta-
sin minagi volikogus vee- 
ja kanalisatsiooniprojekti 
poolt ning lootsin parimat, 
kuid...

Kogu ehituse vältel on 
olnud probleeme ja elani-
kud ning volinikud ei ole 
rahul asjade käiguga. Ela-
nikud, linnavalitsus ja voli-
nikud on väljendanud jär-
jest suuremat rahulolema-
tust.

Põhjust rahulolematuks 
on palju – pinnase geoloo-
giline uuring on osutunud 
mitteküllaldaseks, kaeve-
töödega ei olda graafikus, 
on imepäraseid kaevamis-
plaanide muutusi, elanike-
le pakuvad trassiga ühen-
damiseks oma teenuseid 
arusaamatud (vari)firmad, 
kaevatud tänavaid ei kor-
rastata kohe siledaks, vaid 
see lükatakse kuskile tu-
levikku, jne jne. Meie El-
va mülgastega tänavaid on 
kahjuks imetletud ka riigi-
televisiooni vahendusel.

Loomulikult on nii suu-
re ehituse puhul võimalusi 
probleemide tekkeks palju. 
Hetkel ma liigitaksingi nad 
kaheks: probleemid, mil-
ledele on võimalik prae-
gu veel reageerida ning as-
ja parandada ja problee-
mid, millede parandami-
ne hetkel ei ole enam või-

malik. Näiteks ei ole enam 
võimalik parandada pin-
nase geoloogilist analüüsi, 
korraldada parem ehituse 
konkurss, jne. See aeg on 
möödas ja varasemat koge-
must tuleb tulevikus arves-
se võtta ehituse järgmis-
te etappide planeerimisel. 
Aga on asju, mida on või-
malik kohe praegu paran-
dada ja just neid vaataks 
ma konkreetsemalt.

Alustame kõige lihtsa-
mast asjast – teavitamisest. 
Olen volikogus korduvalt 
tähelepanu juhtinud aju-
tise liikluskorralduse hal-
vale tähistamisele. See on 
nii info tänavate sulgemi-
sest Elva Postipoisis ja Tar-
tu Postimehes kui ka va-
hetud liiklusmärgid koha-
peal. Ajutised liiklusmär-
gid peavad olema paigas 

kogu muutunud liikluskor-
ralduse aja, nii ööl kui päe-
val ja mitte ainult kaeve-
tööde alguses. Nad peavad 
olema adekvaatselt paigal-
datud, nähtavad jne jne. 
Seda tööd saab kohe pa-
randada.

Praktiliselt kohe algu-
sest peale jäi ehitaja graafi-
kust maha ja mitmel koos-
olekul tõdesime koos ehi-
tusjärelvalvega, et “ahah, 
asi on siis niipalju graafi-
kust maas”. Küsisin kordu-
valt, kas paberil on need 
probleemid kajastatud? 
Kahjuks ei ole saanud ma 
konkreetseid vastuseid.

Miks ei ole puudusi 
ja vaegtöid korrektselt 
vormistatud?

Küsimusi, mida saab ko-
he parandada, on veel pal-
ju. Kuulates linnavalitsu-
se, ehitaja, ehitusjärelvalve 
ja tellija selgitusi jääb mul-
je, et maakeeli öeldes puu-
dub peremees. Probleemid 
kipuvad kukkuma n.ö too-
lide vahele.

Ehitustel on erinevaid 
järelvalveid: arhitektuur-
ne, ehituse, omaniku jne. 
Kõik justnagu valvavad 
millegi või kellegi järele ja 
saavad ka palka. Kuid kui 
on probleem, siis kiputakse 
näitama ikka naabri pea-
le – tema pädevus ja vas-
tutus.

Probleem seisab, aeg 
jookseb ja linnaelanik pa-
handab õigustatult. Minu 
arusaamist mööda on neist 
järelvalvetest kõige täht-
sam ikkagi omaniku jä-
relvalve. Omanik peab ju 
lõppkokkuvõttes tulevikus 
praegused ehituse jamad 
kinni maksma. Minu jaoks 
on trasside omanikuks El-
va linn ja see, et viieks aas-
taks on need trassid antud 
Emajõe Veevärgile (het-
kel trasside omanik), on ai-

nult n-ö EL poolt tekitatud 
ajutine seis. Kuid kui olen 
kuulanud Emajõe Veevärgi 
esindajat, siis ei ole jäänud 
muljet, et tõeline omanik 
kaitseb oma õigusi ja pigis-
tab lepingust ning ehitajast 
n-ö vee välja.

Kahjuks on ka linna esin-
dajad probleemide lahka-
misel sageli olnud rohkem 
ehitaja advokaadid, mitte 
aga elanike nõudlikud esin-
dajad. Tulenevalt keerulis-
test omanikusuhetest ei ole 
hetkel linnal tõesti võima-
lik ehitajat otse mõjutada, 
kuid seda nõudlikum peab 
Elva linna esindaja olema 
Emajõe Veevärgi nõukogu 
koosolekutel. Elva linn on 
ju Emajõe Veevärgi oma-
nik! Kui Emajõe Veevärgi 
(asutus) tegevjuhtkond on 
liiga mugavaks läinud, siis 
Elva linn kui asutuse oma-
nik peab nad tööle pane-
ma. Need asjad on ju kõik 
sellised, mida saab täna-
homme teha ja praegusel 
masu ajal ei ole selleks ise-
gi miljoneid kroone vaja.

Pooldan tugevaid oma-
valitsusi ja nende raha-
list iseseisvust. Riik korjab 
makse ja siis sisuliselt ja-
gab raha omavalitsustele. 
Kui meie, Elva linn, ei suu-
da käituda heaperemehe-
liku ja nõudliku omaniku-
na, siis on riigipoolne oma-
valitsuste rahade nudimi-
ne ja õiguste piiramine õi-
gustatud. Me ei saa ega to-
hi käituda vanarahva ütlu-
se järgi “mõisa köis las lo-
hiseb”.

Teen ettepaneku linna-
elanikele saata minu mei-
lile peeter@ehaigla.ee ku-
ni 30. aprillini oma foto-
sid halbadest teeoludest El-
va tänavatel. Edastan need 
ehitajale ja siis vaatame, 
kui kiiresti ehitaja suudab 
need korda teha.

Mida teha Elva tänavatega?

Linna esindajad 
on probleemide 
lahkamisel 
sageli olnud 
rohkem ehitaja 
advokaadid, 
mitte aga elanike 
nõudlikud 
esindajad.

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval postkastis ei ole, andke sellest 
toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) või e-mail  epoiss@kodu.ee

Ajendi selle artikli 
kirjutamiseks and-
sid viimastes lehte-
des ilmunud kirjuti-
sed, milles volikogu 
liikmed räägivad, 
justkui volikogus 
midagi ei toimu ja 
linnal puudub aren-
gusuund.

Heiki Hansen,  
Elva Linnavolikogu liige, 
Reformierakond

On see populism või 
autorite puhtsüdamlik 
ülestunnistus, et pole 
isiklikult volikogu liikme 
tööga hakkama saanud, 
eks see jääb lugeja otsus-
tada. Mina kindlasti nen-
de väidetega ei nõustu ja 
arvan, et volikogu ei ole 
kummitempel.

Arvestades volikogu 
liikmetele valija poolt an-
tud mandaati ja voliko-
gusse kandideerinud ini-
meste tahet linna aren-
damisele kaasa aidata, 
on kummitempli jutt ot-
sene solvang. Ei oska teis-
te erakondade tegemi-
si kommenteerida, kuid 
Reformierakonna koha 
pealt võin öelda, et istun-
gitevaheline aeg ei möö-
du molutades. Igale voli-
kogu istungile eelneb vä-
hemalt üks fraktsiooni- 
ja üks koalitsioonikoos-
olek, millel arutatakse lä-
bi kõik volikogu istungi-
le tulevad teemad ja ka 
päevakajalised problee-
mid. Samuti sünnivad 
neil koosolekutel mitmed 
ideed, mis hiljem eelnõu-
deks vormitakse. See, et 
volikogu istung on pea-
miselt otsuste vormista-
mine, ei tähenda, et otsu-
sed sünnivad ilma arute-
ludeta, mis on vahel pä-
ris tulised nii fraktsiooni, 
koalitsiooni kui komisjo-
nide tasandil.

Vastutustundetu on 
veevärgitöid ja korralda-
tud jäätmevedu nimeta-
da probleemiks. Meenu-
taksin siinkohal, et pea-
aegu kaks aastat tagasi, 
kui oli korraldatud jäät-
meveo arutelu, ei hääle-
tanud selle otsuse vas-
tu ka IRL. Väita nüüd, et 
kõik on valesti ja halvasti 
– miks ei tehtud siis õigel 
ajal konkreetseid ettepa-
nekuid?

Alati võib seletada, et 
see on valesti ja too peaks 

olema teisiti, kuid edasi-
viiv jõud on konkreetsed 
ettepanekud olukordade 
lahendamiseks. Eelnev 
ei õigusta muidugi ehita-
jate madalat töökultuu-
ri ja arusaama kvalitee-
dist ning kindlasti ei ole 
normaalne, kui tehakse 
ainult seda, mida linna-
ametnik on näpuga näi-
danud ja läheduses olev 
analoogne probleem jäe-
takse likvideerimata. See 
on aga probleem ja kan-
natused lühikeses pers-
pektiivis.

Pikas perspektiivis on 
vee- ja kanalisatsiooni-
trassid suur areng linna-
le ja linnaelanikele ning 
sadadesse miljonitesse 
kroonidesse ulatuv inves-
teering tulevikku.

Muidugi on muretum, 
kui midagi ei tehta ega 
arendata, sest siis ei kaas-
ne ka arendustegevusega 
tekkivaid probleeme. Kas 
me aga seda tahaksime? 
Viimaste aastatega hoo-
gustunud arendustege-
vus Elvas on valmistanud 
ja valmistab ka edaspi-
di lühiajalisi ebamugavu-
si ja probleeme linnaela-
nikele, kuid lõpptulemu-
se nimel tuleks need ära 
kannatada ning läheneda 
asjadele mõistvamalt.

Mis on siis Elva 
arengusuund?

Elva on arenev, huba-
se elukeskkonnaga, pal-
jude vabaaja veetmise 
ning sportimisvõimalus-
tega väikelinn. See ongi 
meie arengusuund, mida 
tõestavad kaunid laste-
aiad, kohe algav koolima-
ja renoveerimine, ulatus-
likud veevärgitööd, jär-
vede korrastamine, osa-
lemine Tartumaa Tervi-
sespordikeskuse tegevu-
ses ja loomulikult arvu-
kad rahvaspordiüritu-
sed. Lisaks Arbi järve ter-
vendamisele valmib lähi-
ajal Kesk tänava ja selle 
lähiümbruse väljaehita-
mise projekt, mis annab 
konkreetse visiooni ko-
gu kesklinna väljanäge-
misele. Minu arust on see 
selge suund tulevikku ja 
mitte sihitu sahmimine.

Olgem konstruktiivsed 
ja püüdkem ikka tänasest 
päevast kaugemale vaa-
data ning hetkeproblee-
mide taga ka paremat tu-
levikku näha. On ju va-
na tõde, et pole hea, kui 
midagi ei tehta ja pole ka 
hea, kui midagi tehakse. 
Hiljem saame aru, et vii-
mane variant on ikka pa-
rem. Hoiame üksteist!

Linnavolikogu ei ole kummitempel

TORUD Volikogulane tahab ehitajad vastutama panna
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Esta Metsik ütleb, et 
noorena talle oma 
perekonnanimi ei 
meeldinud, aga nüüd 
lausa naudib.

Sirje Veldi

Oled maal kasvanud 
laps ja sul oli vanem 
vend. Milline rõõm!?

Ei olnud see mingi rõõm, 
meil oli ainult kolm aastat 
vahet. Pidin alati kaklema, 
poistega mööda puid ro-
nima, sõjamänge ja luure-
kaid mängima. Mängisime 
ka sihukest mängu, kus siis 
tehti mulle nupuvõtet üle 
pea – mul hammas väljas ja 
verd kõik kohad täis... Põ-
hiline oli, et saaks õue ja et 
võimalikult hilja peaks ta-
gasi tulema. Toas ei olnud 
ju tollal midagi teha.

Õppisid Nõos ma-
temaatika eriklassis. 
Kuidas sinust foto-
graaf sai?

Enamus läks meist ma-
temaatikat õppima, mina 
ei tahtnud saada matemaa-
tikaõpetajaks. Pärast kesk-
kooli läksin Tallinna 2. teh-
nikakooli.

Kas see oli sinu unis-
tuste eriala?

Ei olnud, ma oleks pare-
ma meelega õppinud käsi-
tööõpetajaks, aga pedagoo-
gilisse instituuti igal aastal 
vastu ei võetud. Vanemad 
ütlesid siis, et õpi ikka min-
gi amet, et mis kunst – see 
ei toida... Samas ega ko-
dustele see minu praegune 
amet ka ei istunud. Üksin-
da pimedas solgutad – ega 
see ka üks õige amet ei ole. 
Augustis saab 30 aastat se-
da tööd tehtud.

Kui palju sul pilte 
untsu on läinud, mis 
tellijad on tellinud?

Suurt krahhi ei tule 
meelde, aga üks väga lahe 
juhtum oli, kui tehti neid 
suuri passipilte. Siis üks tä-
di ütles, et jah, “nägu on 
küll minu oma, aga pilt ei 
ole minu oma, sest mul ei 
ole niisuguste revääridega 
kleitigi.” Aga tal olid need 
reväärid kampsunikrae al-
la jäänud. Ta mäletas, et 
tal oli revääridega kleit, 
aga kampsun oli neil peal 
ja selle ümber käis õudne 
vaidlus, et tema seda pilti 
ei võta. Ja ei võtnudki – te-
gime uue.

Mis sind veel peale 
fotograafia huvitab?

Käsitöö. Kõiki stiile olen 
proovinud ja kõik uued as-
jad on huvitavad, nii savi-
tööd, Tiffany vitraaž, vil-
timine, siidimaali, pärli- 
ja traaditööd ning ka liht-
salt joonistamine. Õmb-
len ka. Vanasti sai kõik ise 
tehtud, kuna minul see for-
maat [pikkus] ei võimalda-
nud poest eriti midagi os-
ta. Kui mulle ei meeldinud 
see, mis saada oli, siis te-
gin ise.

Mis sinu elus veel on 
põnevat olnud, millest 
tahaksid rääkida?

Ma olen nõukaajal hästi 
palju matkanud mööda Ve-

nemaad, mägedes ja kõr-
bes, Dagestanis, Kirgiisias, 
Turkmeenias, Uuralites, 
Baikali ääres. Kamtšatka-
le pidime minema, grupp 
oli koos ja siis tuli mul-
le pakkumine Bulgaaria. 
See oli välismaa! Mõtlesin, 
et Kamtšatkale saab ala-
ti minna, aga tutkit brat – 
hoopis Bulgaariasse võid 
nüüd iga kell minna, aga 
Kamtšatkale enam ei jõua 
– rahakott ei võimalda.

Mõni huvitav seik 
tuleb meelde?

Dagestanis on mägedes 
komme, et pead esimes-
se majja sisse minema. Kui 
ei lähe, siis solvad pererah-
vast. Me muidugi seda ei 
teadnud, õhtu oli käes ja 
natuke hilja, et mingit telk-
laagrit üles lüüa ja läksi-
me öömaja küsima. Aga ei 
mingit telki – meid võeti 
vastu nagu kuningaid! See 
oli uhkuse asi, kui kellele-
gi tulid nii kaugelt külali-
sed. Juba oli lammas tape-
tud ja lõkke peal ootamas... 
Ise nad magasid mattidel, 
meil olid suletekid ja -mad-
ratsid. Mehed viskasid vii-
na, meie tüdrukud tohti-
sid istuda lauas, aga nen-
de naised ei tohtinud ise-
gi laua äärde tulla. Meie 
mehed viskasid nalja, et 
anna meile kaamelid, me 
müüme ühe tüdruku ma-
ha. Aga pärast läks asi tõsi-
seks – vaatasid, kuidas mi-
nema saad.

Kui ringi käid, siis proo-
vid ikka kõike. Sai joodud 
kumõssi, mis maitses nagu 
hapuks läinud šampus, mil-
lesse on valatud piima. Aga 
samas kuuma ilmaga mõ-
jus väga hästi. Aga hobuse-
piimajuust oli minu arvates 
üsna jälk. Suurel Venemaal 
sai peamiselt kotlette. Üks-

kord Uurali matkal varas-
tati meid paljaks, võeti ära 
kaks seljakotti, kus oli toit. 
Viimased kaks päeva kor-
jasime metsast mustikaid, 
oli veel ka riisi ja tärklist. 
Keetsime mustikakisselli, 
suhkrut ka enam ei olnud. 
Läksime jala viie kilomeet-
ri kaugusele poodi. Meil 
tüdrukud lühikeste püks-
tega – ei lastud poeuksest 
sissegi! Tulime sama tar-
galt tagasi.

Kus on kõige lahe-
dam koht, kus sa oled 
pildistamas käinud?

Elva uues katlamajas, 
seal Nooruse tänaval. Seal 
lõhkes mingi toru ja oli va-
ja fotosüüdistust. Pugesime 
peaenergeetikuga katlasse, 
et pilti teha. Mehed viska-
sid väljas nalja, et pealikud 
on nüüd kõik katlas, et pa-
neks ukse kinni ja tule ot-
sa...

Mida meeldib sulle 
kõige rohkem pildis-
tada?

Mulle meeldib stuudios 
inimesi pildistada. Aga see 
on üks kõige kallim lõbu. 
Mulle ei meeldi välitöö, 
et käia ja trampida mingil 
üritusel.

Mida sünnipäeva-
kingiks tahad?

Sünnipäevakink on mul 
käes. Tütar võitis turismi-
messil kahele piletid Finn 
Airiga Pariisi. Märtsi lõpus 
käisime ära. See oli super! 
Paksult kultuuri ja kunsti 
täis. Inimesed on seal ilu-
sad, hästi lihtsad, aga hoo-
litsetud ja stiilsed. Ja ilus 
ilm oli, 19 kraadi sooja, 
päike säras... Iga viimase 
sendi paneksin kõrvale ja 
läheksin kohe tagasi. Leid-
sin, et on hea põhjus juube-
lit mitte pidada – raha ku-
lus Pariisi sõidule ära.

JUUBILAR Fotograaf Esta Metsik

Esta Metsik ütleb, et tal on seekord hea põhjus mitte 
pidada oma 50. sünnipäeva pika laua taga, sest kõik 
säästud kulusid Pariisi reisile. Foto: Sirje Veldi

Metsik – tähendab 
kodustamatu

ELVA POSTIPOISS
272, 20.04.2000

 Eesti Erametsaliidu 
ettevõtmisel toimus 
Elvas metsapäev. Päev 
korraldati eesmärgil, et 
anda erametsaomani-
kele vajalikke teadmisi 
ja oskusi arukaks met-
sade majandamiseks.
 Algkooli aulas 
toimunud laste võist-
lustantsuturniir kandis 
numbrit 5. Esindatud 
oli 7 võistlustantsu-
klubi. Elva paaridest 
tantsisid esikolmikusse 
Juhan Remmet – Maris 
Pedak, Mait Uibo 
– Kerli Vähi, Donat 
Reznikov – Kelly Väli.
 Volikogu esimees 
Toomas Järveoja 
arvab, et 17 linnavoli-
nikku ei peagi korra-
ga kätt tõstma, vaid 
linnale olulisi otsuseid 
läbikaalutletult vastu 
võtma.
 Lihavõttepühade eel 
müüs Elva Tarbijate 
Ühistu oma toidukaup-
lustes valgeid kanamu-
ne hinnaga 1.10.

10 AASTAT
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Eelmisel nädalavahetu-
sel toimunud Türgi MM-
ralli lõppes üheksandat 
kohta hoidnud Eesti ralli-
paaril Ott Tänak – Kuldar 
Sikk kahekümnendal kii-
ruskatsel, kui N-rühma 
Mitsubishi 19 km pikku-
sel katsel üle katuse pais-
kus. Eestlaste auto sai 
suuri vigastusi, piloot Ott 
Tänak viibis mõne aja sel-
javigastusega meedikute 
järelvalve all. 22-aastase 
noormehe luud olid ter-
ved, seljale pandi ajutiselt 
toes. Kaardilugeja Kuldar 
Sikk pääses vigastusteta.

Türgi MM ralli või-
tis kuuekordne autoralli  
maailmameister  Sebas-
tien Loeb Citroenil.

Rallil osales veel kolm 
Eesti ekipaaži. Eesti sõit-
jatest olid parimad Honda 
Civicul absoluutarvestu-
ses 17. ning A7 masina-
klassis neljanda kohaga 
lõpetanud Siim Plangi – 
Marek Sarapuu. Ralli tei-

se katse järel väljasõidul 
purunenud vedrustuse 
tõttu pealtvaatajaks jää-
nud Karl Kruuda – Martin 
Järveoja lõpetasid sõidu 
üldjärjestuses 31. ja Mar-
tin Kangur – Silver Kütt 
32. kohal. Kaks viimast 
positsiooni hõivanud eest-
laste suur ajakadu oli tin-
gitud asjaolust, et ekipaa-
židel tuli rallit kahel kor-
ral jätkata nn superally-
süsteemis.

Karl Kruuda – Mar-
tin Järveoja osalevad tä-
navu juunioride MM sar-
jas World Rally Team Es-
tonia ridades. Türgi ralli 
oli JWRC sarja avaetapp, 
Suzuki Swift S1600 ralli-
autol võistelnud Kruuda 
oli JWRC sarja arvestu-
ses kuues ja teenis kahek-
sa punkti.

Juunioride MM sar-
ja järgmine etapp sõide-
takse 28.-30. mail Portu-
galis. 

EPP

Eestlaste ebaõnn MM-rallil

17. aprillil toimusid 
Nõo spordihoones El-
va lahtised meist-
rivõistlused rühm-
võimlemises ja liiku-
misrühmade festival 
“Kõik algab sirutu-
sest 2010”.

Milvi Kapaun

Kaheteistkümnendat kor-
da läbi viidud võimlemis- ja 
tantsupäeval osales kokku 
500 last üle Eesti vanuses 
4-19. Elva lahtised meist-
rivõistlused rühmvõimle-
mises B gruppidele korral-
das SK Airi kolmandat kor-
da. Spordiklubi treenerid 
Airi Pärn ja Tatjana Joo-
sep tõid festivalile sel aas-
tal viis võimlemisrühma 
ning koondrühma kavaga 
“Adiemus”. Toreda üllatuse 
tegid spordiklubi Airi mini 
klassi rühmad. Vikerkaare-
piigad saavutasid 6-7aastas-
te seas kolmanda koha isik-
liku rekordiga 15,4 punkti.

Esimest korda võistelnud 
rühm Liblikatirtsud sai 8-
9 aastaste mini klassis 14,6 
punktiga seitsmenda koha. 
Liblikatirtsude rühmas esi-
nesid Veronica Heier, Kati 
Mägi, Helena Valtna, Grete 
Prost-Gängsepp, Pille Vat-
sa, Reyla Karpowiez, Kaisa 
Kesa, Anne-Liisa Maasik ja 
Annareete Raal.

Mudilaste vanusegru-
pis osalenud rühm Õie-
haldjad oli festivali noo-
rim. Kavaga “Haldjalugu” 
said nad tubli viienda ko-
ha. Kava esitasid Iris Ülper, 
Nathalie Lessing, Kretlin 
Aruoja, Ly-Nelli Männiste, 
Snežana Fomkina, Marleen 
Vään, Marleen Sule, Emily 
Malkus, Liisa Rebane, 
Annabel Post, Janeli Lepik, 
Adeli Pitilimov, Eva Maria 
Ubina, Hanna Eliina Ubina, 
Eliise Raidvee, Alexandra 
Kaasiku ja Mariann Raja.

SK Airi rühmad Kullaket-
rajad ja Päikeselapsed olid 
treener Airi Pärna sõnul üri-
tuse organiseerimisel tublis-
ti abiks ning võib-olla vähe-
ke väsinud, kuid üldkokku-
võttes võistlesid hästi. Kul-
laketrajad said vabakavas 

kolmanda ja vahendikavas 
viienda koha. Päikeselapsed 
olid nii vaba- kui vahendi-
kavas neljandad.

Rühmvõimlejatele andis 
hindepunkte kõrgetaseme-
line kohtunikekogu eesot-
sas võimlemisklubi Rütmika 
presidendi Sirje Eomõisaga. 
Kauaaegse kauni liikumise 
edendaja sõnul tuleks võim-
lemispäeva teises osas toi-
muva liikumisrühmade fes-
tivali erinevates stiilides ka-
vade hindamisel tähtsusta-
da ka žüriiliikmete omava-
helist arutelu.

“Kohtunike brigaadid 
olid hästi koostatud, kohal 
olid kvalifitseeritud koh-
tunikud,” rääkis Eomõis. 
“Festival on igati omal ko-
hal ja omanäoline. Edaspi-
di peaks natuke rohkem lä-
bi mõtlema hindamise, eri-

ti peaauhinna ja rändkarika 
määramise. Žürii võiks li-
saks punktide admisele tul-
la kokku ja valikud läbi aru-
tada.”

Ühest üritusest saab 
kaks

Päeva teises osas, liiku-
misrühmade festivalil “Kõik 
algab sirutusest” esitasid 
klubide, stuudiote, lasteae-
dade ja koolide mudilas-, 
laste- ja noorterühmad kok-
ku 34 erinevat kava. Elva 
RN stuudiost oli esinemas 
koguni seitse tantsurühma. 
RN stuudio noorterühm sai 
tantsulisema grupi eripree-
mia kavaga “Freaky”. Tun-
nustuse pälvis ka stuudio 
poistetrupp. Noorte rüh-
made arvestuses jagasid 
RN stuudio poisid ja noorte 
rühm kolmandat kohta.

Festivali peaauhinna  
viisid Tartusse Mart Reini-
ku gümnasistid ja klubi 
Gymnastic võimlejad ka-
vaga “Tüdrukud Shows”. 
Rändkarika sai treenerite 
Airi Pärna ja Tatjana Joose-
pi seatud SK Airi rühmade 
ühiskava “Adiemus”.

“Elva noored võimlejad 
on aastaga teinud väga suu-
re sammu edasi,” märkis 
Sirje Eomõis. “Kavadesse on 
tulnud oma nägu ja suund, 
märgatav edasiminek on 
kehatöö elementide osas.”

Kõiki festivalil osalenud 
võimlejaid ja tantsijaid pre-
meeriti diplomitega. Mee-
neid ja lilli jagus ka treene-
ritele ning hindajatele.

Iga aastaga üha roh-
kem populaarsust kogu-
nud võimlemisürituse täna-
vu avarasse Nõo spordihal-
li viinud korraldajad plaani-
vad edaspidi osavõturohke 
võimlemispeo läbi viia kahe 
eraldi ettevõtmisena.

“Kuna üritus on nii suu-
reks läinud, võistluspoolel 
osavõtt märgatavalt kasva-
nud, siis tuleks korraldada 
rühmvõimlemise võistlused 
ja liikumisrühmade festi-
val eraldi,” rääkis Airi Pärn. 
“Kuidas ja kas meil see idee 
õnnestub, näitab tulevik.”

Rühmvõimlemisvõistlus-
te ja festivali “Kõik algab si-
rutusest” kordaminekul oli 
tänuväärne panus SK Airi 
võimlejate vanematel. Üri-
tust toetas Elva linnavalit-
sus.

Rändkarikas jäi 
korraldajatele

Treener Airi Pärn võimlemisfestivali noorimatega, Õiehaldjate rühmaga enne esinemist proovis. Fotod: Milvi Kapaun

Nädalavahetusel käisid 
FC Elva noored mängimas 
Valkas toimunud jalgpal-
liturniiril Pavasaris Cup 
2010. Laupäeval esines 
edukalt FC Elva 99 võist-
kond, kaotades napilt esi-
koha Ogre jalgpalliklu-
bile. FK Ogrega koguti 
mängudest võrdselt punk-
te, kuid omavaheline koh-
tumine kaotati lätlastele 
0:1. Mängisid Erik Vaar-
mann, Jarmo Pähklamäe, 
Ragnar Sikk, Hans Hend-
rik Karro, Roland Liinar, 
Kristjan Vent, Martti Reio 
Rosin, Henry Jan Kesperi, 
Sander Lensment ja Kristo 
Kolesnitsenko. Elva mees-
konna tubli väravakütt oli 
Roland Liinar, kes lõi tur-
niiril vastaste väravasse 
kokku kuus palli. Võist-

konna parim mängija oli 
Jarmo Pähklamäe.

Pühapäeval mängi-
sid Valka turniiril 2001.a 
noormehed, kes said sa-
muti teise koha. Valmiera 
ja Smiltene võistkonda-
dega 0:0 viiki mänginud 
Elva poisid võitsid Valka 
jalgpalliklubi 0:5. Väravad 
lõid Ats Tragel (2), Robin 
Kors, Karl Tammeorg ja 
Robin Paring. Võistkonna 
parim mängija oli Marcus 
Lampe. Võistkonda kuulu-
sid veel Karl Kruus, Hend-
rik Aaliste, Robin Mark, 
Deimo Sarapson, Joonas 
Aart, Oliver Kiho, Alek-
sandr Satskov ja Raido 
Laan.

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

Elva jalgpallipoisid olid Valkas teised

18. aprillil Tõrva lin-
na lähiümbruse metsa-
des peetud orienteerujate 
51. jüriööjooksul sai Võru 
orienteerumisklubi võist-
konna koosseisus osale-
nud Karmen Alnek hõbe-
medali.

Võru OK võistkond 
koosseisus Jaagup Truu-
salu, Karmen Alnek, 

Markus Puusepp, Vieda 
Lusa ja Lauri Sild edes-
tas tasavägises konku-
rentsis kolmandale ko-
hale tulnud orienteeru-
misklubi JOKA ja nel-
jandaks jäänud OK Ilves 
võistkonda. Jüriööjooksu 
võitis viimaste aastate 
Jüriööjooksude valitseja 
SK Saue Tammed. EPP

Jüriööjooksult hõbe Elvasse

ELVA LAHTISED MV 
RÜHMVÕIMLEMISES

 Laste B vaba: 1. VK Janika Kiired; 2. VK Janika Pärlid; 
3. SK Airi Kullaketrajad
 Laste B vahend: 1. VK Rütmika, rühm Rütmika II; 2. VK 
Janika Pärlid; 3. VK Rütmika Rebane ja Roos
 Noorte B vaba: 1. VK Janika Garnett; 2. VK Janika 
Greiss; 3. VK Janika Balance
 Noorte B vahend: 1. VK Janika Balance; 2. VK Janika 
Greiss; 3. VK Rütmika Otepää
 Mini B ( 6-7a): 1. VK Rütmika Otepää; 2. VK Elegence 
rühm Elegance; 3. SK Airi Vikerkaarepiigad
 Mini B (8-9a): 1. VK Elegance rühm Elegance; 2. VK 
Janika Roosinupud; 3. VK Janika Kristallid I

ELVA MEISTRID
 Laste klass, vabakava: Kullaketrajad (Kärt Kurvits, He-
lena Ajaots, Karmen Orlovski, Liis Kaaver, Johanna Mägi, 
Kristel Roose)
 Vahendikava: Päikeselapsed (Therese Klaus, Kristiina 
Kütt, Sirja Loktev, Johanna Mägi, Laura-Laurelia Põlgast 
ja Stella Eileen Päid)
 Mini klass: Vikerkaarepiigad (Ketriin Marii Lessing, 
Kirily Pärnamägi, Keili Jaasi, Heidi Kelt, Kertu Kasesa-
lu, Melissa Lainoja, Erle-Keity Ivask, Merie Aasamäe ja 
Annamari Realo)

LIIKUMISRÜHMADE FESTIVALI TULEMUSED
 Rõõmus mudilasrühm: Ülenurme Gümnaasium “Võilill”
 Graatsilisem: VK Janika Roosinupud “Lendavad soo-
vid”
 Tantsulisem: RN stuudio noorte rühm “Freaky”
 Omapärasem: VK Janika Balance “Lõputa lugu”
 Poiste rühm: RN stuudio “Boys”
 Rändkarikas: SK Airi koondrühm “Adiemus”
 Peaauhind: VK Gymnastic/Mart Reiniku Gümnaasium 
“Tüdrukud shows”

Kõik algab sirutusest 
– juba pisikesest peale.
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Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kaminapuu, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Müüa lõhutud küttepuud koju-
toomisega. 510 4498

Müüa pikad küttepinnud (leht-
puu). 5399 9140

Müüa turbabriketti kojutoomise-
ga. Tel. 506 6684

Müüa rulluisud ja botased. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Ohtlike puude raie. 5810 8597

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Raamatupidamisteenused. Aas-
taaruannete koostamine. Info 
506 9518; info@passiva.ee

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, koduautomaatika, 
õhk-soojuspumpade müük ja 
paigaldus. Järelmaksuvõimalus. 
www.mano.ee Tel. 520 8970

Soodsad laenud. www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab 
korstnapühkimis- ja pottsepatöid 
(ahjud, pliidid, kaminad, korst-
nad), pensionäridele ja korteri-
ühistutele püsisoodustus 10%. 
Info www.korstnaproff.ee või tel. 
5557 9399

Elektri-, automaatika- ja nõrkvoo-
lutööd. 527 8545

Pottsepatööd. 5621 0392

Tahad vabaneda vanast romust! 
Toimi õigesti, too oma sõiduk 
litsenseeritud autolammutusse. 
Kustutame teie sõiduki registrist. 
5650 3833 / 745 6885

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5399 1106

Tänavakivide paigaldus, haljas-
tus. 5399 1106

Aedade ehitus. 5675 3918

Boilerite puhastus. 5595 1141

Vajan keevitajaid. 505 3637

Eramus anda üürile 1 toal. mug. 
korter. 5567 9171

Ära anda hobusesõnnik. 5190 
1027

Anda tasuta kasutada aiamaa 
kesklinnas. 525 2868

Kui sul vedeleb kodus üleliigset 
rauakola (akud, pliidid, pesuma-
sinad, radiaatorid, vannid jms), 
siis helista 5670 0489 ja viin selle 
TASUTA minema! Ostan ka au-
tosid vanarauaks alates 500.- tk. 
Üle 150 kg vanametalli hind kok-
kuleppel.

Igavikuteele on lahkunud 
kaunite laulude looja
HELDUR JÕGIOJA

Mälestame ja avaldame 
kaastunnet omastele.

Elva lauluansambel Mis Sest

Sügav kaastunne 
Rikole ja Svenile 

armsa ema
ELLE METSA
kaotuse puhul.

Triinu ja Andrus, Inga ja 
Kaspar, Riine, Arto ja Siret

ELLE METS

Mälestame.
Avaldame sügavat kaastunnet 

omastele.

Perekond Kaarna

ELVA LINN

Peedu heakorratal-
gud

Kogunemine kell 10 
Peedu raudteejaama juu-
res. Tööd Peedu raudtee-
jaama reisipaviljoni ja selle 
lähema ümbruse ning teis-
te üldkasutatavate objekti-
de korrastamisel pakutak-
se kuni 100 inimesele. Kaa-
sa palutakse võtta töökin-
dad, puidutööriistad, või-
malusel puitmaterjal pinki-
de jaoks, reisipaviljoni kat-
teliistudeks, rehad, kotid 
prügi korjamiseks ja pikni-
kukorv. Korraldajad paku-
vad sooja teed ja morssi.

Talgujuht on Ülle 
Särg, 5800 7455, lambri.
ylle@gmail.com

Mahlamäe talgud
Mahlamäe Selts kutsub 

talgulisi kell 10 Marja ja 
Rahu tänava nurgale, tööd 
pakutakse kuni 60 inime-
sele. Koristatakse Mahla-
mäe metsa, Liivamäe ran-
da, Mahlamäe tänavaääri 
ja ühiskasutusalasid. Hool-
datakse männiistikuid. Pai-
galdatakse pingid, prügi-
kastid ja kiiged. Arutatak-
se linnaosa tulevikuplaa-
ne ja tehakse lõket. Talgu-
listel palutakse võtta kaasa 
hää tuju, mobiil, reha, labi-
das, prügikott ja talgutoit. 
Korraldajad pakuvad teed, 
kohvi ja Mahlamäe Seltsi 
särgi.

Talgujuht Andrus  
Mäesepp, tel. 520 5131, 
selts@mahlamae.ee

RÕNGU VALD

Volbritalgud Maasi-
kamäel

Käärdi seltsid kutsu-
vad talgulisi kell 12 Maa-
sikamäele. Tööd jagub vä-
hemalt 50 inimesele. Noo-
red emad-isad koos laste-
ga on oodatud vastvalmi-
nud mänguväljaku hea-
korrastamisele. Korista-
me alevikku ja vahetame 
mõtteid, kuidas võiks muu-
ta Käärdi alevik ihaldatud 
ja elamisväärseks elura-
jooniks. Kaasa võtta rehad, 
luuad, kindad, hea tuju, su-
pikauss, kruus ja lusikas. 
Pakutakse talgusuppi, mõ-
nusat seltskonda ja töörõõ-

mu. Kui kõik läheb plaani-
päraselt, avame laste män-
guväljaku, tantsime-laula-
me koos Kaera-Jaani. Õh-
tul on Maasikamäel tradit-
siooniline noorte vabaõhu-
pidu.

Talgujuht on Sirje Pais-
tu, 5561 8960, sirje.
veldi@gmail.com. Täpsem 
info www.kaardi.ee

Rõngu Keskkooli 
ümbruse korrastami-
ne

Kogunetakse kell 10 
Rõngu keskkooli juurde, 
Puiestee 19 (Rõngu ale-
vik). Tööd kooli ümbruse 
korrastamisel pakutakse 
25 inimesele. Koristatak-
se ehitusprahti, riisutakse 
lehti, külvatakse muru jms. 
Talgulistel palutakse kaasa 
võtta reha, pakutakse soo-
ja teed, suppi ja sauna.

Talgujuht on Eha 
Päiviste, 510 9963, 
ehapaiviste@gmail.com, 
info www.rongu.edu.ee

Vana-Kirepi mõisa-
pargi korrastamine

Kogunetakse kell 11 
Vana-Kirepi mõisa juu-
res. Tööd pakutakse ku-
ni 25 inimesele mõisapar-
gi ja külaplatsi korrastami-
sel. Talgulised peavad ise 
kaasa võtma kindad, saed 
ja rehad, korraldajad pa-
kuvad teed ja suppi. Vana-
Kirepi mõis on ainuke Tar-
tumaal säilinud 18. sajan-
dist pärit puitmõis.

Talgujuht on Toivo  
Sõmer, tel. 5567 1134, 
toivosomer@gmail.com

Valguta küla korras-
tamine

Kogunetakse kell 9.45 
Valguta seltsimaja parklas. 
Valguta keskuse heakorra-
töödele oodatakse 30 ini-
mest. Kaasa võtta kindad ja 
tööriistad. Pakutakse sooja 
teed, suppi ja muusikat.

Talgujuht on Cathlyn 
Mändma, 5667 9314, 

cathlyn6@hotmail.com

Sikamäe kalmistu 
korrastamine

Kogunetakse kella 10 
Sikamäe surnuaia väravas-
se. Pärast Kirepi bussipea-
tust näitab teeviit parema-
le. Valga poolt tulles Tartu 
suunas keerata pärast Til-
ga bussipeatust vasakule. 
Korrastatakse vana õige-
usu surnuaeda, tööd jagub 
100 inimesele. Kaasa võt-
ta reha, aiakäärid, mootor-
saag, kindad jm surnuaia 
koristamiseks vajalik. Tut-
vustatakse Rõngu õigeusu 
kiriku ajalugu ja preester-
märter Mihhaili lugu, sa-
muti Tilga küla ja Kõdukü-
la ajalugu. Pakutakse sooja 
teed ja pirukaid.

Talgujuht Anu Laas, 515 
8057, laas@ut.ee. Lisainfo 
Kristina Ruder, 515 4765, 
koopaaru@hot.ee

Sika kalmistu hea-
korratööd Tilga külas

Kogunemine Sika kal-
mistu ees kell 10. Sika kal-
mistu heakorratöödel ja-
gub tööd 25 inimesele. 
Kaasa võtta trimmer või 
reha või luud. Hea kui on 
ka töökindad, jalas kum-
mikud, seljas soojad riided. 
Talgulistele pakutakse soo-
ja teed ja pirukaid.

Talgujuht on Kristina  
Ruder, tel. 515 4765, 
koopaaru@hot.ee, lisainfo 
5621 5215

RANNU VALD

Rannu kalmistu kor-
rastamine

Kogunetakse kell 10 
Vellapalus, kalmistu vära-
vas. Kevadistele heakorra-
töödele oodatakse kuni 40 
inimest. Kaasa võtta kin-
dad, rehad, prahi vedami-
seks kärud või prügikotid 
ja piknikukorv. Talguliste-
le pakutakse sooja teed ja 
tutvustatakse Rannu kal-
mistut.

Talgujuht on Viive Vink, 
517 7382, viive.vink@mail.
ee 

NÕO VALD

Meeri-Nõo maantee 
kasealleele kaskede 
istutamine

Kogunetakse Meeri kü-
la seltsimaja juurde kell 
11. Talgutööd jagub 20 ini-
mesele. Meeri-Nõo maan-
tee äärde istutatakse vä-
hemalt sadakond uut kas-
ke. Kaseallee on Meeri kü-
la visiitkaart. Kaasa võtta 
töökindad, labidas, kaste-
kann ja piknikukorv. Tal-
gulistele pakutakse Küla-
seltsi lühitutvustust ja po-
sitiivset emotsiooni, soo-
ja teed ja talgusuppi. Tal-
gud lõpetatakse pidulikult 
seltsimajas. Talgujuht on 
Lembit Toru, 5556 0888, 
lembit@maaspordiliit.ee

Unipiha mõisapargi 
korrastamine

Kogunetakse kell 12 
Unipiha mõisa pargis lõk-
keplatsi juures. Talgud on 
mõeldud perepäevana um-
bes 60 inimesele, ühiselt 
korrastatakse mõisaparki. 
Kaasa võtta kindad, või-
malusel saed ja kirved. Pä-
rast 3-4 tundi tööd tehak-
se lõket ja aetakse juttu, 
saab süüa ja tuleb ka ül-
latusesineja. Talgujuht on 
Mart Raudsaar, 5646 1939, 
mart.raudsaar@gmail.com

Külaseltsile eralda-
tud maa-tüki korras-
tamine Luke külas

Kogunetakse kell 10 
Luke külakeskuse esisel 
väljakul ja tööd jagub küm-
nele inimesele. Korrasta-
takse kulust ja prahist val-
la poolt külaseltsile kasuta-
da antud maatükki, mille-
le hiljem saaks rajada hal-
jasala puhkamiseks, lõõ-
gastumiseks ja silmailuks. 
Kaasa võtta reha, kindad 
ja hea tuju. Pakutakse teed 
või kohvi, hiljem väike grill 
ja saun.

Talgujuht on Anne-Ly 
Martinson, 5645 1142, 
sotsiaalne@hot.ee

KONGUTA VALD

Heakorratööd An-

nikorus
Kogunetakse kell 10 An-

nikoru küla laululava juur-
de. Tööd jagub 35 inimese-
le. Talgute eesmärgiks on 
muuta Konguta valla kesk-
asulat ilmekamaks ja puh-
tamaks. Talgulistel palu-
takse kaasa võtta kindad 
ja riietuda vastavalt ilma-
le, kõige parem töövahend 
on hea tuju. Pakutakse soo-
ja suppi ja magusat kooki, 
talgud lõpetab ühine pidu.

Talgujuht on Riina  
Savisaar, tel. 508 1568, 
riina@konguta.ee

Külaaseme külaplat-
si ja külatee korrasta-
mine

Külaaseme külaplatsile 
kogunetakse kell 14. Tööd 
külaplatsi ja võrkpalliplat-
si korrastamisel pakutak-
se 30 inimesele. Kaasa pa-
lutakse võtta labidas, reha, 
kindad ja piknikukorv. Pa-
kutakse teed ja kohvi, õh-
tul tehakse lõket ja saab 
tantsida.

Talgujuhid Sirje Pihlap,  
5341 6441, sirje.pihlap@ 
gmail.com, Ants Pihlap, 
5395 2575, ants.
pihlap@gmail.com, Mih-
kel Tuul, 5393 9851, 
mihkeltuul@hot.ee

Mäeotsa külamaja 
koristamine

Kogunetakse kell 11 
Koomasaare mõisas. Tööd 
pakutakse 15 inimesele. 
Talgute korras koristatak-
se prahist vana kuivati, ku-
hu on plaanis rajada küla-
maja. Toimub ka külakoos-
olek, kus kinnitatakse Mäe-
otsa küla arengukava aas-
tani 2014. Talgulistel palu-
takse kaasa võtta hea tuju, 
mugav tööriietus, pikniku-
korv ja saunaõlled. Peale 
koosolekut ja talgutöid te-
hakse sauna ja grillitakse.

Talgujuht Alar Ilp, 5624 
2069, alar@koomasaare.ee 

NB! Nädalaga võib veel 
lisanduda uusi talgukoh-
ti. Seetõttu vaata www.
teemeara.ee. Samas saab 
end sobivatele talgutele ka 
kirja panna.

1. mai talgud Elva piirkonnas



24. aprill 2010

ARBIMÄEL
ELVA KAUBANDUSKESKUSES

Lisaks soodsad pakkumised Säästukaardi omanikele!

E-EHITUSKESKUS Arbimäel

Nädalalõpupakkumised 22. - 25. aprill:
Pralineekomm Teekonna 175g 15.90 9.90 kg/56.57
Kodujuust 4% 300g Mumuu 15.90 12.90 kg/43.-
Kassitoit KiteKat kana-köögivilja 400g 19.50 12.90 kg/32.25
Hiinakapsa-makrasalat kg (Maksiköök) 51.90 37.90
Filterkohv Luxus 500g 46.90 39.90 kg/79.80
Maitselt mahedad grillvorstid 900g 64.90 42.90 kg/47.66
Pesuvahend Dreft Delicate Color 1l 66.90 37.90

Laminaatparkett liimivaba Olive ja Wiaz 
    paksus 6 mm 69.- m²
Laminaatparkett akaatsia või tamm 
    paksus 7mm 89.- m²
Naturaalparkett tamm Rustic klass 14 249.- m²
Muldvärv Akvest Rootsi 3L 94.- L/31.33
Muldvärv Akvest Rootsi 10L 275.- L/27.50
Mullafrees Castelgarden Tellus 360 3750.-
Mullafrees Castelgarden Tellus 500RG 5999.-


